
Eesti Afaasialiidu juhatuse koosolek 11.01.2024 Pesarimajas Kase 25a Tallinn. 

Osalejad: Andrus, Gerli, Eevi, Raili, Anu; Külli ja Henri Skype vahendusel juhatusest, lisaks aktiivsed 

Pesarimaja liikmed Esta, Mai, Viivi, Jaan P, Maire. 

Koosolekut juhib ja protokollib Raili. 

Päevakord: 

1. Liikmemaksud 

2. Koolitused  

3. Meened Afaasialiidult 

4. Vajadusel jooksvad küsimused 

 

Koosoleku sissejuhatus. 

Raili annab ülevaate, et Afaasialiidu rahaline olukord ja omatulude seis ei ole kiita. Sellest johtuvalt 

koosolek kokku kutsutud eesmärgiga arutada omatulude tõstmise võimalusi. 

 

1. Liikmelisus ja liikmemaksud:  

Railil küsimus, paluda Küllil selgitada, kuidas varasemalt on liikmemaksu kogutud, kuna 

kodulehelt selle kohta hetkel infot ei leia. Oluline on, et meil oleks liikmelisusest ajale vastav 

ülevaade. Külli teeb sissevaate. Liikmemaksu tasumine on olnud vabatahtlik, 

kindlaksmääratud suurust polnud, on olnud 2€; 5€/aastas. Liikmetel küsimus, kuidas üldse 

liikmeks saadakse? Külli selgitab.  

- liikmetelt ettepanek, et avaldus võiks olla ka kodulehelt leitav, lisaks sellele, et seda saab 

täita Pesarimajas. Vastu võetud. 

- Liikmemaksu suurus? Ettepanek 5€/aastas kõigile. Vastu võetud.  

- Liikmemaksu maksmise tähtaeg? Ettepanekud Raili ja Mai - 31.märts, Viivi – 1. Mai, Külli – 

aastakoosoleku toimumisetähtaeg (tavaliselt mai lõpp - juuni keskpaik).  

Otsustati: liikmemaksu maksmise tähtaeg  - aastakoosoleku (ülevaade aasta aruandest 

toimumise päev. 

- Liikmemaksu maksmise kohustus: ettepanek, et see on vabatahtlik, kuid Afaasialiidul 

puudub kohustus edastada infot neile, kes pole mitu aastat meie tegevuse vastu huvi 

tundnud. Vastu võetud. 

- Ettepanek liikmemaksu info kajastada, kaasajastada ka kodulehel. Oluline on pakkuda 

inimestele võimalust, tõsta nende teadlikkust sellest, et me liikmemaksu üldse kogume.  

Otsustati, et liikmemaksu teemat kajastatakse lisaks kevadises teadetelehes ja 

aastakoosolekul. 

- Prognoos juhatuses – heal juhul laekub 5-10% liikmemaksudest. 

 

2. Koolitused, teenused, mida pakkuda. Üheks omatulu tõstmise võimaluseks on pakkuda 

koolitusi väljapoole. Arutelu. Railil ettepanek pakkuda elanikkonna koolitusi afaasiaga 

inimeste lähedastele teemaks, kuidas parimal viisil toetada nende omavahelist 

kommunikatsiooni.  

Külli ettepanek pakkuda koolitusi sotsiaalvaldkonnas. Koolitused sotsiaaltöötajatele, 

Hooldekodude väljasõidu nõustamine.  

Mail ettepanek, et ta on väljaõppinud kogemusnõustaja, tekitada võimalus 



kogemusnõustamise teenuse pakkumiseks. Raili Ja Külli annavad ülevaate programmidest, 

kuhu see on sisse kirjutatud. 

Ettepanek koostada hinnakiri Afaasialiidus pakutavate teenustega. 

Nõustuti, et tegemist heade ettepanekutega, nendega tegeletakse edasi jooksvalt. 

 

3. Meened Afaasialiidult. Meenete eesmärk pakkuda meelelisi elamusi meene saajale (nt 

mõned külalised, vabatahtlikud keda tänada jne), meenete abil võimalik ka avatud uste 

päeval või laadal vmt ürituse raames omatooteid müüa ja seeläbi tulu teenida.  

- Arutelu, missuguseid tooteid üldse valmistada. Eesmärk, et oleks peal Afaasialiidu 

logo/tekst. 

- Ettepanekud – Raili: savist väikesed lepatriinud v muud toredad tegelased, mida savitunnis 

osalejad ühe tunni jooksul valmistada jõuaksid.  – Esta: geelküünlad. – Külli: Afaasialiidu 

logoga savist tassid.  

Otsustati: Antud teemaga tegeletakse jooksvalt edasi.  

 

4. Jooksvad küsimused:  

Külli pakub välja võimalusi projektide taotlemiseks:  

Kevadel uus KÜSK arenguhüppe taotlusvoor – 30.01 on tutvustav seminar. Raili osaleb. 

Taotlema minnes kindlasti vaja täpsemalt analüüsida oma tegevust. Milline on olnud Küski 

tagasiside. (Küllilt ka märkus, et eelmise esitatud projekti eelarves maja kulusid kajastatud 

polnud.) 

Elanikkonna kriisikaitse projekt – sinna sisse sisu?! 

Ettepanek teabekirjad Tallinna Linnavalitsusse , Riigikogu Sotsiaalkomisjoni.  

Tegeletakse jooksvalt. 

 

- Raili annab ülevaate, et sügisel KÜSKile esitatud projekt võrgustiku laiendamiseks rahastust 

ei saanud. Pühade ajal saabus ka tagasiside. 

- Novembris esitas Raili koostöös Eesti Logopeedide Liiduga Tervisekassale grupiteenuse 

avalduse, et see liidetaks Tervisekassa rahastatavate teenuste loetellu. Menetletakse. Senini 

info, et taotlus on kätte saadud. Täpsustamist ei ole veel küsitud. 

 

 

 


